

From the 20th until the 22th April, 2016, the landscape architects from all over the world met in Turin (Italy) for the occasion of the 53rd International IFLA (International Federation of Landscape Architects) Congress. Tasting the Landscape, the title chosen for the Congress, calls for the interpretation of the landscape project as an expression of a greater consciousness of the transformation processes and as an opportunity to improve the places where populations carry out their life. Tasting the Landscape intends to emphasize the landscape project

as an instrument that produces quality, wellness, resources, the common good, as well as the central role of the landscape professional in the processes of regeneration and reconfiguration of places and regions.

The 53rd International IFLA Congress was structured according to four specific lines of thematic investigation, identified with the objective of investigating some emerging questions in the practice of Landscape architecture: Sharing Landscapes, Connected Landscapes,

Layered Landscapes, and Inspiring Landscapes.

After the Congress, Anna Letizia Monti, AIAPP President and Kathryn Moore, IFLA President signed the Manifesto for a landscape project with equal and sustainable development, which is available on <http://www.ifla2016.com>.

**Anna Grigorjeva,
using the materials provided by
the Press Office IFLA 2016**

53-й Международный конгресс МФЛА / The 53rd International IFLA Congress



С 20 по 22 апреля 2016 года в Турине (Италия) проходил Международный конгресс МФЛА (Международной федерации ландшафтных архитекторов). Тема конгресса – «Пробуем ландшафт» – подразумевает подход к ландшафтному проектированию с более ясным пониманием процессов транс-

формации и стремлением использовать все возможности, чтобы улучшить места обитания людей. Особо отмечается роль ландшафтного проектирования в качестве инструмента, при помощи которого достигается качественная жизнь и благосостояние, создаются ресурсы и общественные блага. При этом

подчеркивается ключевая позиция ландшафтного архитектора в процессе регенерации и реконфигурации территорий и регионов.

53-й Международный конгресс МСА проходил в соответствии с четырьмя направлениями тематического исследования самых актуальных вопросов, касающихся

практики ландшафтной архитектуры: совместное использование ландшафта, соединение ландшафтов, ландшафтные слои и вдохновляющие ландшафты.

По окончании конгресса президент Итальянской ассоциации ландшафтных архитекторов Анна Летиция Монти и президент МФЛА Кэтрин Мур подписали Манифест по устойчивому развитию ландшафтного проектирования. Манифест размещен на сайте: <http://www.ifla2016.com>.

**Анна Григорьева
по материалам, предоставленным
пресс-службой МФЛА-2016**

< Parco di Villa Annoni, Giusi Rabotti – © Marco Introini / Парк усадьбы Аннони, Giusi Rabotti – © Marco Introini